
Protokół z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 4 października 2021 roku 
(posiedzenie przeprowadzone w trybie zdalnym) 

Obecni: 
– Małgorzata Łaskarzewska – przewodnicząca 
- Magdalena Eckhoff 
- Karolina Likhtarovich 
 
oraz 
 
Alicja Rotfeld-Paczkowska – Radna Miasta Podkowa Leśna 
Wojciech Wiśniewski – autor skargi Fundacji Miasto Demokratyczne 
 
PRZYJĘTY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
2. Skarga Fundacji Miasto Demokratyczne na Dyrektora CKiIO - cd. 
3. Wniosek dot. przyjęcia „Programu prozdrowotnego dla dzieci i młodzieży oraz ich 
opiekunów na terenie miasta Podkowa Leśna dotyczącego problemów psychospołecznych” -
cd. 
4. Wniosek popierający samorządy przygraniczne i gminy z ośrodkami dla cudzoziemców w 
ramach udzielania pomocy uchodźczyniom i uchodźcom. 
5. Sprawy różne. 
6. Wolne wnioski. 
7. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad. 1) 
 
Przewodnicząca rozpoczęła posiedzenie o godzinie 18.43,  przywitała obecnych na 
posiedzeniu członków Komisji (obecnych 3 członków Komisji: Małgorzata Łaskarzewska, 
Magdalena Eckhoff, Karolina Likhtarovich) oraz stwierdziła kworum. 

Przewodnicząca zawnioskowała o zmianę porządku obrad polegającą na dodaniu punktu o 
treści „Wniosek popierający samorządy przygraniczne i gminy z ośrodkami dla cudzoziemców 
w ramach udzielania pomocy uchodźczyniom i uchodźcom” 
W wyniku głosowania: 3 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu, nowy porządek 
obrad został przyjęty. 
  

Ad. 2) 
 
Przewodnicząca powiedziała, że Radni w dniu dzisiejszym otrzymali dodatkowe informację 
od autora skargi. Otrzymała od CKiIO pismo informujące, że na posiedzeniu Komisji nie 
pojawią się pracownicy jednostki, ponieważ w czasie sytuacji opisanej przez Skarżącego 
przebywali na urlopach i nie mogą złożyć wyjaśnień w tej sprawie. Konieczne jest poczekanie 
na możliwość spotkania z dyrektorem CKiIO.    
 



Autor skargi powiedział, że przesłał Radnym pisma skierowane przez Fundacje Miasto 
Demokratyczne do CKiIO dotyczące sytuacji omawianych w skardze. Wśród dokumentów jest 
potwierdzenie odebrania od organizacji 16 plakatów. Na spotkaniu z dyrektorem CKiIO 
przedstawiciel fundacji otrzymał informację, że CKiIO nie może wykorzystać przygotowanych 
plakatów. W związku z doklejeniem czerwonego napisu na plakacie, fundacja napisała pismo 
do dyrektora CKiIO. Na żadne z pism organizacja nie otrzymała pisemnej odpowiedzi. Dwa 
dni przed rozpoczęciem działań Fundacji Miasto Demokratyczne CKiIO zwróciło 
nierozpakowane plakaty. Osoba pracująca w Narodowym Centrum Kultury interweniowała w 
tej sprawie u dyrekcji CKiIO oraz Burmistrza Miasta Podkowa Leśna, lecz nie spowodowało to 
zmiany decyzji jednostki. Fundacja otrzymała wiadomość e-mail, w której Koordynator 
projektu potwierdził poprawność projektu plakatu. Nikt nie poinformował przedstawicieli 
fundacji, że tekst lub format plakatu są nieodpowiednie i wymagają poprawy. Plakaty były 
przygotowane na każde z 4 zadań, które fundacja wykonywała. Organizacja przygotowała 
spacer historyczno-przyrodniczy, trening nordic walking, spotkanie z ziołami, trzy szkolenia 
storytelling oraz atrakcje dla dzieci. Fundacja Miasto Demokratyczne zgłosiła CKiIO, że 
chciałaby skorzystać z wszystkich możliwych kanałów dystrybucji informacyjnej, takich jak 
Facebook, strona internetowa oraz biuletyn informacyjny. Centrum Kultury i Inicjatyw 
Obywatelskich co tydzień przygotowuje biuletyn informacyjny, w którym są opisane 
wszystkie nadchodzące wydarzenia wpierane przez jednostkę. Powiedział, że CKiIO nie 
promowało działań fundacji w żadnym z możliwych środków masowego przekazu. Inni 
uczestnicy projektu otrzymywali pełne wsparcie od CKiIO i byli promowani. Informację o 
leśnych mandalach dla dzieci CKiIO udostępniło na 2 godziny przed wydarzeniem i 
przygotowało w tym samym czasie konkurencyjne imprezy w swojej jednostce. Fundacja 
Miasto Demokratyczne podjęła wszystkie kroki by jej działania były promowane przez CKiIO.  
 
Członkowie Komisji wspólnie ustalili, że niezbędna jest obecność dyrektora CKiIO na 
posiedzeniu Komisji w celu złożenia wyjaśnień dot. skargi.  
 
Przewodnicząca przeczytała pismo CKiIO informujące o braku jakiejkolwiek umowy między 
CKiIO i Fundacją Miasto Demokratyczne, ponieważ Narodowe Centrum Kultury nie 
wymagało podpisywania umów. Koordynator projektu nie akceptował zapisów plakatu, a 
jedynie stwierdzał jego zgodność z wymogami Narodowego Centrum Kultury. Z informacji 
przekazanych przez dyrektora CKiIO wynika, że nieskorzystanie z plakatu przygotowanego 
przez Fundację Miasto Demokratyczne wiąże się wyłącznie z dbałością o wysoki poziom 
przedsięwzięć realizowanych przez jednostkę kultury.  
 
Radna Magdalena Eckhoff powiedziała, że w informacjach przekazanych przez CKiIO nie 
widzi wyjaśnienia dlaczego na plakacie został doklejony czerwony napis.  
 
Przewodnicząca powiedziała, że zgodnie z pismem z CKiIO plakaty zostały zakwestionowane 
przez dyrektora CKiIO z powodu sprzeczności ze standardami graficznymi jednostki. 
 
Autor skargi powiedział, że był na spotkaniu z dyrektorem CKiIO, na którym nie otrzymał 
wyjaśnień dlaczego plakaty przygotowane przez fundacje nie mogą być użyte. Przekazane do 
CKiIO plakaty nie zostały nawet rozpakowane. 
 
 



Radna Karolina Likhtarovich zadała pytanie czy projekt plakatu był konsultowany z CKiIO. 
Autor skargi powiedział, że projekt plakatu był konsultowany z koordynatorem projektu, 
który nie zgłosił żadnych uwag do jego wyglądu i formatu. Dyrektor CKiIO mógł w każdym 
momencie poinformować fundację o niezgodności plakatu, w celu uzgodnienia poprawnej 
formy i jego poprawy.  
 
Autor skargi powiedział, że wszystkie podmioty biorące udział w projekcie podpisały pismo 
informujące o podziale przyznanych środków, co stanowiło zobowiązanie się podmiotów do 
wykonania zadań.  
 
Przewodnicząca zadała pytanie jakie działania Rady Miasta satysfakcjonowałyby Fundację 
Miasto Demokratyczne w poruszanej kwestii. 
Autor skargi odpowiedział, że należy zwrócić uwagę władzom Centrum Kultury i Inicjatyw 
Obywatelskich by nie dyskryminowali jakichkolwiek podmiotów z nimi współpracujących.   
 
Przewodnicząca powiedziała, że przygotowanie oraz stosowanie odpowiednich regulaminów 
i zasad wykluczałoby występowanie nieścisłości w działalności jednostki i chroniłoby obie 
strony umowy.  
 

Ad. 3) 

Przewodnicząca wyświetliła i przeczytała projekt stanowiska. 
 
Radna Magdalena Eckhoff powiedziała, że Komisja Spraw Społecznych wystosowała wniosek 
do Burmistrza Miasta o podjęcie działań w celu pozyskania środków zewnętrznych na 
promowanie postaw antydyskryminacyjnych. 
 
Przewodnicząca powiedziała, że procedowany program również dotyczy tego tematu. 
Według ekspertów, by program mógł być realizowany przez dłuższy czas konieczne jest 
przeznaczenie na niego środków w kwocie 10.000 zł, za które wykonane zostałyby m.in. 
broszury edukacyjne i materiały dla młodzieży.  
 
Radna Karolina Likhtarovich zadała pytanie czy dyrektorzy podkowiańskich szkół wyrazili 
potrzebę przystąpienia do takiego programu. 
 
Przewodnicząca powiedziała, że wśród młodzieży widać potrzebę edukacji o sferze 
seksualnej oraz skutkach przemocy wobec innych. Rodzice nie zawsze są w stanie 
odpowiednio przekazać wiedzę swoim dzieciom. Warsztaty grupowe dla młodzieży dają o 
wiele większe efekty niż indywidualne spotkania z psychologiem szkolnym. Warto 
zorganizować zajęcia z ekspertami, podczas których młodzież będzie mogła porozmawiać o 
sprawach związanych z tożsamością płciową.  
 
Radna Karolina Likhtarovich powiedziała, że chciałaby poznać pogląd większej ilości osób na 
ten temat, ponieważ jest on zbyt poważny by podjąć decyzję w tak małym gronie. 
Zaproponowała zaproszenie na kolejne posiedzenie Komisji dyrektora szkoły, pedagoga oraz 
psychologa szkolnego.  
 



Ad. 4) 

Przewodnicząca powiedziała, że wniosek jest związany ze stanowiskiem Związku Miast 
Polskich z 24 września br. mówiącym o współpracy samorządów z władzą rządową w 
zakresie rozwiązania kryzysu uchodźczego. Samorządy powinny wyjść z inicjatywą i na 
terenach swoich gmin zapobiegać obecnej sytuacji. Samorządy powinny połączyć swoje siły i 
wspierać się wzajemnie przy zwalczaniu problemu kryzysu uchodźczego. Inicjatywą do 
przygotowania wniosku była postawa Burmistrza Miasta Michałowo, który poprosił Radę 
Miasta Michałowo o podjęcie inicjatywy w celu wykonania punktu doraźnej pomocy dla 
uchodźców na terenie gminy. Punkt doraźnej pomocy zapewniałby nocleg, pomoc leczniczą, 
posiłek oraz możliwość przebrania się dla cudzoziemców. Wniosek wraz z uchwałą mają na 
celu poproszenie gmin sąsiadujących z Michałowem do wykonania podobnych punktów 
doraźnej pomocy. Gminy z terenu Polski, w których znajdują się ośrodki dla uchodźców 
również powinny pomagać w zaistniałej sytuacji. Władze samorządowe różnych gmin mogą 
wspólnie zawnioskować do władzy rządowej o przekierowanie większej ilości środków na 
pomoc uchodźcom.  

Projekt uchwały popierającej samorządy przygraniczne i gminy z ośrodkami dla 
cudzoziemców w ramach udzielania pomocy uchodźczyniom i uchodźcom postał 
wyświetlony i odczytany. 

Radna Magdalena Eckhoff zadała pytanie w jaki sposób Podkowa Leśna może wpłynął na 
decyzję rządu w kwestii uchodźców. Obecnie rząd nie wpuszcza uchodźców i nie udziela im 
pomocy.  

Przewodnicząca powiedziała,  że wiele problemowych kwestii związanych z uchodźcami można 
rozwiązać na terenie gminy. Osoby, które trafiają do takiego punktu są przekierowywane do 
ośrodków dla cudzoziemców na terenie całego kraju.   

Radna Karolina Likhtarovich powiedziała, że kryzys uchodźczy na granicy z Białorusią jest 
związany z konfliktem politycznym. Imigranci legalnie znaleźli się na terenie Białorusi na 
zaproszenie władz tego kraju.  Burmistrz Miasta Michałowo stworzył na terenie swojej gminy 
doraźny ośrodek pomocy humanitarnej, a w Podkowie Leśnej znajduję się rządowy ośrodek 
dla cudzoziemców. Władze Podkowy Leśnej nie mają wpływu na to co dzieje się w Ośrodku 
Dębak. Gmina Michałowo jest zamożną gminą i miała środki na wykonanie takiego punktu 
pomocy.   

Radna Alicja Rotfeld-Paczkowska powiedziała, że warto pokazać, że Miasto Podkowa Leśna 
wspiera inicjatywę podjętą przez władze gminy Michałowo i zapewnia o chęci pomocy na 
rzecz uchodźców. 

Radna Magdalena Eckhoff powiedziała, że postawa Miasta Michałowo jest godna 
naśladowania, lecz obecnie należy się pochylić nad problemem dzieci uchodźczych 
zatrzymanych na granicy i starać się podjąć działania by im pomóc.  



Przewodnicząca powiedziała, że samorządy działając wspólnie mogą mocniej wpłynąć na 
działania rządu. Podjęcie inicjatywy jest popierane przez Związek Miast Polskich oraz 
Stowarzyszenie NAMADA, które działa na rzecz integracji społeczeństwa wielokulturowego. 

Przewodnicząca wyświetliła i przeczytała stanowisko Zarządu Związku Miast Polskich w 
sprawie kryzysu uchodźczego na granicy polsko-białoruskiej.  

Przewodnicząca powiedziała, że uchodźcy narażają swoje zdrowie i życie próbując 
przekroczyć granicę polsko-białoruską. Cierpią osoby dorosłe, jak i wiele dzieci. Rząd nie chce 
wpuszczać nikogo, nawet jak osoba deklaruję chęć uzyskania azylu w Polsce. Właśnie dlatego 
potrzebna jest reakcja samorządów, ich konsolidacja i wspólne działania.  

Radna Magdalena Eckhoff powiedziała, że nawet jeśli zostanie utworzonych więcej punktów 
doraźnej pomocy, to nadal straż graniczna będzie odwozić uchodźców poza granice kraju, 
zamiast dać im schronienie. 

Przewodnicząca powiedziała, że w uchwale jest poparcie dla postawy Burmistrza Michałowa, 
zachęcenie gmin ościennych do wykonania punktów doraźnej pomocy, zapewnienie Miasta 
Podkowa Leśna o chęci pomocy pozostałym samorządom oraz część naciskająca na władze 
rządową w zakresie humanitarnego zachowania wobec uchodźców.  

Radna Karolina Likhtarovich zadała pytanie czy inne samorządy poparły działania Miasta 
Michałowo. 

Przewodnicząca powiedziała, że nie kontaktowała się z gminami ościennymi by poznać ich 
zdanie na ten temat. Rozmawiała z wieloma stowarzyszeniami, które w pełni popierają tą 
inicjatywę. Podjęta przez Radnych Miasta Podkowa Leśna uchwała zostanie skierowana do 
gmin posiadających na swoim terytorium ośrodki dla cudzoziemców i gmin przygranicznych 
borykających się z kryzysem uchodźczym.  

Radna Karolina Likhtarovich powiedziała, że Miasto Podkowa Leśna nie może zrobić nic prócz 
poparcia działania Gminy Michałowo.  

Radna Magdalena Eckhoff zaproponowała omówienie projektu uchwały z pozostałymi 
radnymi, by mogli się wypowiedzieć w tym temacie.  

Przewodnicząca powiedziała, że polskie samorządy nie potrafią ze sobą współpracować i 
brak jest wspólnych spotkań przedstawicieli poszczególnych gmin, nawet tych sąsiadujących 
ze sobą.  

Przewodnicząca zawnioskowała o zmianę porządku obrad polegającą na usunięciu punktu 
dot. przyjęcia protokołów z poprzednich posiedzeń Komisji. 
W wyniku głosowania: 3 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu, nowy porządek 
obrad został przyjęty.  
 



Ad. 5) 

Nie zgłoszono spraw różnych. 

Ad. 6)  

Radna Magdalena Eckhoff zawnioskowała o zwiększenie ilości członków Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji.  

Przewodnicząca powiedziała, że poprosi pozostałych radnych o dołączenie do Komisji.  

Ad. 7) 

Przewodnicząca zamknęła posiedzenie Komisji o godzinie 20.29. 

 

Protokół sporządziła Marta Niedzieska 

                                                                                                      
Przewodnicząca Komisji  

Skarg, Wniosków i Petycji  
/-/ 

Małgorzata Łaskarzewska 

 


